
 

 

سخنراني در مراسم بيعت مسؤولين و اقشار مختلف مردم از استانهاي تهران، فارس، اصفهان و خوزستان - 10
/تیر/ 1368

بسمااللهالرحمنالرحيم
از همهي شما برادران و خواهران گرامي كه زحمت كشيديد و از نقاط مختلف كشور و راههاي دور به اينجا تشريف

آورديد، صميمانه متشكرم و متقابلا اين حادثهي مصيبتبار و عظيم را به شما عزيزان تسليت عرض ميكنم.
حقيقتا در اين مصيبت بزرگ، فرد و يا جمع خاصي صاحبعزا نيست; بلكه ملت ايران و امت بزرگ اسلامي در اين

حادثهي تلخ و دردناك صاحبعزا هستند و بايد به همهي آنها تسليت گفت. آنچه امروز براي ملت ايران اهميت
دارد، اين است كه مسلمانان و مستضعفان سراسر عالم نيز احساس ميكنند يتيم شدهاند و داغدار و عزادار گشتهاند.

امروز چشم آنها به ملت ايران است و هر حركت و سخن و حادثهيي كه در كشور ما پديد ميآيد، انعكاس
برجستهتري در دنياي اسلام دارد.

اگرچه در ده سال گذشته، به خاطر آنكه ايران امالقراي اسلام بوده است، همين حساسيت وجود داشته و ملتهاي
مسلمان ـ خصوصا عناصر مؤمن و مبارز و روشنفكر و متعهد در اين كشورها ـ منتظر بودهاند كه از ايران چه خبري

ميرسد، اما در اين روزهاي حساس، ملتهاي مسلمان ديگر كشورها، بيشتر تشنهي شنيدن رويدادهاي ايران هستند
و ميخواهند بدانند كانون مركزي انقلاب اسلامي در چه وضعي است و مردم چه ميگويند و چه تصميم و ارادهيي

دارند. لذا امروز نسبت به گذشته، حركات و موضعگيريهاي شما مردم، تأثير و اهميت چند برابر دارد.
بعد از وفات رهبر عظيمالشأن انقلاب ( اعليااللهمقامه)، كه استكبار جهاني و دشمنان كوچك و بزرگ ما مترصد

بودند تا شايد بتوانند سوءاستفادهيي بكنند، موضع ملت ايران همهي دشمنان را متحير كرد و اميد را به دل دوستان
ما ـ كه نگران وضعيت كشور بودند ـ برگرداند. ضربهي شديد ناشي از فقدان امام بزرگوار براي ملتهاي مسلمان در

سرتاسر دنيا، ضربهيي كاري بود و حقيقتا آنها را دچار غلق و اضطراب كرد. بخشي از اين نگراني به خاطر آن بود كه
امام ( ره) را از دست داده بودند، و بخشي ديگر به اين دليل بود كه نسبت به سرنوشت انقلاب و جمهوري اسلامي
نگراني داشتند. در اين ميان، موضع ملت ايران، اميد را به دلهاي مسلمانها در سرتاسر عالم برگرداند. امروز همهي

آنها فهميدهاند كه انقلاب در اين كشور كاملا ريشه دوانده است و نميتوان آن را تهديد كرد. ايمان شما مردم، اين
واقعيت را اثبات كرده است.

اگر در گذشته، آگاهي و ايمان و وفاداري شما نسبت به امام و انقلاب توانست مانع تحقق پيشبينيهاي دشمنان
شود و آنها را نااميد كند، در آينده نيز بايد اينگونه باشد. دشمن در تمام روزهايي كه از وقوع اين حادثهي

مصيبتبار گذشته، دايما مشغول مطالعه روي حوادث ايران بودهاست. با تحليلهايي كه اين روزها از رسانههاي
بيگانه منتشر ميشود، ميتوان فهميد كه دشمن هيچ اميدي براي خود مشاهده نميكند. البته براي اينكه

طرفداران و مزدورانشان مأيوس نشوند، اميدهاي واهي و مبهمي را به آنها ميدهند و ميگويند حرارت و شور و
هيجان و وفاداري مردم پايدار نيست و مدت زيادي طول نخواهد كشيد كه اختلاف و دو دستگي به وجود خواهد

آمد! اينگونه اظهارات دشمن هم براي ما مفيد است; زيرا ما بخوبي احساس ميكنيم كه آنها به چه چيزهايي اميد
بستهاند.

مردم بايد با تمام قدرت و اميدواري، در راه ايجاد آيندهيي بهتر تلاش كنند. چرا بايد ملت ايران به آيندهي خود و
لطف الهي اميدوار نباشد; در حالي كه تمام رويدادهاي اين ده سال، حاكي از لطف بيحد و حصر پروردگار نسبت به

ما بوده است؟ امام عزيز و بزرگوار نيز هميشه همين احساس را داشتند.
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در يكي از تصميمهايي كه اتخاذ كرده بودند، عرض كردم تصميمي كه شما گرفتيد، خيلي به نفع اسلام و جمهوري
اسلامي تمام شد. ايشان فرمودند: گمان نكنيد اين كاري كه اتفاق افتاد، قبلا آن را پيشبيني كرده بودم; اين، كار
خدا و كمك او بود. بعد فرمودند: از اول انقلاب تا كنون و در مراحل مختلف، گويي دست قدرتمندي هدايت ما را

برعهده دارد. حقيقتا انسان احساس ميكند كه دست قدرت پروردگار، ملت و مسؤولان ما را هدايت و كمك ميكند.
البته دست حمايت الهي، بيدليل بر سر ملتي كشيده نميشود. علت اينكه خداي متعال لطف خود را شامل حال
اين ملت كرده و آنها را هدايت ميكند، ايمان و عمل صالح مردم است. وقتي اين دو عنصر در شخص يا ملتي به

وجود آمد، خدا هم او را كمك خواهد كرد.
بحمداالله ايمان و عمل صالح در ملت ما هست و بايد براي حفظ و تقويت آن تلاش كرد. وحدت عمومي تمام قشرها

و طبقات نيز موجب جلب الطاف و نعمتهاي الهي ميشود و بايد مثل گذشته از آن نگهداري كرد و در ميان عامهي
مردم گسترش داد. همين يكجا قرار گرفتن عواطف و احساسات و ارادهي مردم در فراق امام خويش، نمونهيي از

وحدت بين اقشار مختلف است كه در سرتاسر كشور خود را نشان داده است. اين يكپارچگي و وحدت، بسيار
باارزش است و بايد آن را حفظ كرد.

بارها گفتهام كه آينده را بسيار خوب و روشن و اميدبخش و بهتر از گذشته مشاهده ميكنم. خداي متعال به
پيامبر خود فرمود: "وللاخره خير لك من الاولي"; يعني وضعيت آيندهي تو بهتر از گذشته خواهد بود. زحماتي كه

امام عزيزمان با پشتيباني ملت در طول ده سال گذشته كشيدند، بذري بود كه پاشيده شد و انشاءاالله در آينده ثمر
خواهد داد. مسيرهاي سختي كه دست نيرومند امام ( ره) عبور از آنها را ممكن ميساخت، ديگر تكرارشدني نيست;

لذا آيندهي ما بسيار خوب و روشن و اميدبخش خواهدبود.
مردم بايد حضورشان را در صحنه حفظ كنند و براي دفاع از انقلاب در همهي ميدانها آماده باشند; ارتباط و اتصال

محبتآميز ميان خود و مسؤولان، و بالاتر از همه، پيوند خود با خدا را حفظ و مستحكم كنند. روحيهي عبوديت
الهي و تسليم در مقابل پروردگار و كار براي رضاي او را ـ كه راز اصلي موفقيتهاي ملت و امام ما بود ـ پاس بداريم;

مطمئنا فضل و لطف الهي با ما خواهد بود. پيمان و پيوند ما خدايي است; به نام او حركت خواهيم كرد و از او
كمك خواهيم گرفت.

اميدوارم همهي شما در جلب رضايت پروردگار موفق باشيد. سلام من را به مردم شهر و ديار خود برسانيد.
والسلام عليكم و رحمهاالله و بركاته
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